
LAIMJALA VALLAVOLIKOGU

VIII KOOSSEISU  ISTUNGI  PROTOKOLL

Laimjalas 27. veebruar 2017 nr 31

Algus kell 16.00, lõpp 17.20

Juhatas: volikogu esimees Aarne Lember
Protokollis: vallasekretär Merike Liiv
Puudus: puudus Viljar Rei – teatas puudumisest
Osa võtsid: vallavanem Vilmar Rei, ehitus- ja maanõunik Piret Miller.
Istungi päevakorraprojekti tutvustas volikogu esimees Aarne Lember.
Istungil osales Kooli direktor Helle Rüütel
Esitatud päevakord  kinnitati 6 punktiline 6  poolthäälega .

Päevakord:
1. Kuressaare linna, Salme valla ja Orissaare valla  nõusoleku küsimine lasteaia
hoonetes energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamise meetme avatud
taotlusvoorus  taotluse lasteaedade rekonstrueerimiseks. otsus 36,37,38
2. Pihtla valla taotlus laenu võtmiseks
3. Orissaare valla  nõusoleku küsimine arvutite liisimiseks otsus 39
4. 2017.aasta eelarve II lugemine
5. Kahtla  Lasteaed-Põhikooli põhimääruse uue redaktsiooni kinnitamine määrus 14
6. Kahtla Lasteaed- Põhikooli arengukava

Päevakorrapunkt nr 1
Kuressaare linna, Salme valla ja Orissaare valla  nõusoleku küsimine lasteaia
hoonetes energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamise meetme avatud
taotlusvoorus  taotluse lasteaedade rekonstrueerimiseks.
Ettekandja: Ettekandja: vallavanem Vilmar Rei
Kuressaare Linnavalitsuse 07.02.2017 kirjaga nr 6-1/180-1  on esitatud palve kõigi ühinevate
omavalitsuste volikogudele heakskiidu saamiseks Kuressaare linna Tuulte Roosi Lasteaia
rekonstrueerimiseks, et esitada taotlus  energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamise
meetme avatud taotlusvooru. Tuulte Roosi Lasteaia rekonstrueerimine on kooskõlas Kuressaare
linna arengukavaga 2014-2020 (2030) ja Kuressaare linna eelarvestrateegiaga aastateks 2017-
2020, lasteaed on ka ühendvalla prioriteetsete investeeringute nimekirjas.
Volikogu otsustas:
Anda Kuressaare linnale nõusolek  lasteaiahoonete energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse
edenemise meetme avatud taotlusvoorus taotluse esitamiseks Kuressaare Tuulte Roosi lasteaia
rekonstrueerimiseks ning taotluse ja toetuslepingu allkirjastamiseks.

Otsus kinnitati 6 poolthäälega.
Otsus juurde lisatud.



Orissaare Vallavalitsuse 08.02.2017 kirjaga nr 6-12/87/2017 on esitatud palve kõigi ühinevate
omavalitsuste volikogudele heakskiidu saamiseks Orissaare valla Lasteaia  „Päikesekiir“
rekonstrueerimiseks, et esitada taotlus  energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamise
meetme avatud taotlusvooru. Lasteaia  „Päiksekiir“ rekonstrueerimine on kooskõlas Orissaare
valla  arengukavaga 2015-2025  ja Orissaare valla eelarvestrateegiaga aastateks 2017-2020,
lasteaed on ka ühendvalla prioriteetsete investeeringute nimekirjas.
Volikogu otsustas:
Anda Orissaare vallale nõusolek  lasteaiahoonete energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse
edenemise meetme avatud taotlusvoorus taotluse esitamiseks Orissaare Lasteaia „Päiksekiir“
rekonstrueerimiseks ning taotluse ja toetuslepingu allkirjastamiseks.

Otsus kinnitati 6 poolthäälega.
Otsus juurde lisatud.

Salme Vallavalitsuse 08.02.2017 kirjaga nr 12-16/33-1 on esitatud palve kõigi ühinevate
omavalitsuste volikogudele heakskiidu saamiseks Salme valla lasteaia   rekonstrueerimiseks, et
esitada taotlus  energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse edendamise meetme avatud
taotlusvooru. Salme Lasteaia  rekonstrueerimine on kooskõlas Salme  valla  arengukavaga
2016-2023  ja Salme valla eelarvestrateegiaga aastateks 2017-2020, lasteaed on ka ühendvalla
prioriteetsete investeeringute nimekirjas.
Volikogu otsustas:
Anda Salme vallale nõusolek  lasteaiahoonete energiatõhususe ja taastuvenergia kasutuse
edenemise meetme avatud taotlusvoorus taotluse esitamiseks Salme valla  Lasteaia
rekonstrueerimiseks ning taotluse ja toetuslepingu allkirjastamiseks.

Otsus kinnitati 6 poolthäälega.
Otsus juurde lisatud.

Päevakorrapunkt nr 2
Pihtla valla taotlus laenu võtmiseks
Ettekandja: Ettekandja: vallavanem Vilmar Rei
Kuulati vallavanema sõnavõttu ja jäädi seisukohale, et selle kohta küsida täiendavat infot.

Päevakorrapunkt nr 3
Orissaare valla  nõusoleku küsimine arvutite liisimiseks
Ettekandja: vallavanem Vilmar Rei
Orissaare Vallavalitsuse 02.02.2017 kirjaga nr 18-1.3/75/2017 on esitatud palve kõigi ühinevate
omavalitsuste volikogudele heakskiidu saamiseks Orissaare valla arvutite liisimiseks 4 aastaks
Uute arvutite liisimine ei ole Orissaare valla kehtivas eelarvestrateegias kavandatud. Orissaare
valla laenukoormus 31.12.2017 on eelarvestrateegia järgi 1 062 700 eurot, milles ei kajastu
arvutite liisimiseks planeeritud summa.
Seetõttu peavad ühinemislepingu punkti 21.4 teise lause kohaselt kõik ühinevate omavalitsuste
volikogud netovõlakoormust mõjutavate varaliste kohustuste võtmise eelarvestrateegias
kajastamata investeeringute tegemiseks konsensuslikult heaks kiitma vastavalt haldusreformi
seaduse (HRS) §-le 25.

HRS § 25 sätestab kohaliku omavalitsuse üksuse võlakohustuste võtmise tingimused enne



haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumist.
HRS § 25 kohaselt peavad enne haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumist
asjaomased volikogud võlakohustuste võtmisel kuni valimistulemuste väljakuulutamise
päevani konsensuslikult heaks kiitma KOFS § 34 lõike 2 punktides 1‒3, 52 ja 7 ning lõikes 7
nimetatud võlakohustuse ja muude tulevastel eelarveaastatel raha väljamaksmist nõudvate
pikaajaliste kohustuste võtmise Eesti territooriumi haldusjaotuse seaduse § 91 kohase
ühinemislepingu kõigi volikogude poolt kinnitamise päevast alates.
Tulenevalt eeltoodud põhjendustest ning võttes aluseks haldusreformi seaduse § 25 punkti 1 ja
Saaremaa omavalitsuste ühinemislepingu punkti 21.4 nõustuda varalise kohustuse võtmisega
Orissaare valla arvutite ja kuvarite  liisimisega 4 aastase kasutuslepinguga ja aastase
liisingusummaga 10 493.64 eurot moodustatava Saaremaa valla eelarves alates 2018.aastast
Otsus kinnitati 6 poolthäälega.
Otsus juurde lisatud.

Päevakorrapunkt nr 4
2017 .aasta eelarve teine lugemine
Ettekandja: vallavanem Vilmar Rei
Kuulati vallavanema ettekannet 2017. aasta eelarve kohta.
Eelarveprojekt oli kuvatud ekraanile ja räägiti lahti kõikide tulu ja kulu artiklite lõikes.
Praeguseks ei ole sissekirjutatud laenu 100 0000, mis on eelarvrestrateegias.
Ettepanek -kolmandaks lugemiseks laen sisse kirjutada.
2017. aasta eelarve eelnõu suunati III lugemisele.

Päevakorrapunkt nr 5
Kahtla  Lasteaed-Põhikooli põhimääruse uue redaktsiooni kinnitamine
Ettekandja: Kahtla Lasteaed- Põhikooli direktor Helle Rüütel
Helle Rüütel tutvustas uut põhimääruse redaktsiooni. Põhimääruse eelnõu oli ka ekraanile
kuvatud.Täiendusi ega parandusi ei olnud laekunud.
Põhimääruse eelnõu pandi hääletusele.
Määrus kinnitati 6 poolthäälega.
Määrus juurde lisatud.

Päevakorrapunkt nr 6
Kahtla Lasteaed- Põhikooli arengukava

Esitatud arengukava ei sobinud. Esitada uus aastateks 2018-2022.

Istung lõppes kell 17.00, järgmise istungi ajaks lepiti 23.märts

Aarne Lember
Volikogu esimees


